
      

 

Emne:  Forældrebestyrelsesmøde Børnenes By 
 

Mødedato: 
17.01.24 

Sted:  
Børnenes By 
(Personalestuen) 

Mødetidspunkt: 
18:00 

Sluttidspunkt:  
20:00 

Deltagere: Jeanette Andersen, Kathrine Lundsgaard, Kim Jensen, Lizette Magnussen, Maria Trudsøe, 
Mikkel Sibbesen, Nicklas Cano, Sabrina Fredriksen, Stine Hauerberg, Charlotte Staffe, Mette Vestergaard, 
Louise Hansen, Gitte Hansen, Mette Hvass 
 
Afbud: Kim, Lizette, Maria 

 

Ordstyrer: Nicklas Ref.: Mette 

Godkendelse af referat fra sidst og dagsorden 

Dagsorden:  

1.  
Billeder af bestyrelsen 
De sidste bestyrelsesmedlemmer 
underskriver tavshedserklæring 
 

Der er blevet underskrevet tavshedserklæringer og taget 
billeder af de bestyrelsesmedlemmer som var tilstede. De vil 
blive lagt op på vores hjemmeside. 

2. 
Lygtefest – mangler vi noget? 

Bestyrelsen mangler bålvagter, børnehaven finder 2 eller flere 
personaler som kan hjælpe. 
Vi har 2 bålsteder ude på legepladsen. 
Vi går ikke rundt i multiparken, men samles ude på 
legepladsen til fælles hygge 
Der bliver købt popcorn og kaffefilter til at opdele i portioner. 
Alle børn synger lygtesang til at starte med.  
Personalet sender en reminder ud på AULA om lys og 
drikkelse. Der er ikke tilmelding, forældre og børn skal bare 
dukke op.  
Lygtefesten finder sted i tidsrummet kl. 16.30-17.30. 
Gitte sender lygtesangen til vuggestuens forældre. 
 

3. 
Info fra børnehaven og vuggestuen 
(Charlotte og Mette V/Louise 
fortæller fra den pædagogiske 
hverdag) 

Charlotte fortæller: Vi har haft fælles juletema i december. I 
januar laver vi lygter til lygtefest og kører nyt tema; vejret. Vi 
snakker om blæsevejr, tøj, farver i naturen, februar bliver 
emnet fastelavn. Fælles tema  gør vi arbejder mere på tværs. 
Vi arbejder også med babytegn. 
Den nye tavle til forældrene er kommet op og stå og kører.  
Vi har indført månedens målsætning.  
Mette informerer om den ledige stilling. 
Louise og Mette fortæller: Lygterne er ved at blive lavet, de 
bliver lavet på hver deres måde på stuerne. I februar arbejdes 
der med fastelavn.  
I øjeblikket arbejdes der på tværs på vejene. Børnene er delt 
op i 3 alderssvarende grupper, 1 gang om ugen, det fungerer 
så fint. 
Fokus er at skabe relationer på tværs af stuerne. Det er om 
formiddagen mellem kl. 9.30-11.00, der vil ske justeringer hen 



af vejen. Det giver muligheder på en anden måde, når man er 
aldersopdelt.  
Gitte fortæller, at grupperne laver SMITTE, som vil blive 
hængt op. 
Vi undersøger muligheden for at der på AULA laves grupper, 
så personalet kan skrive ud til de tre grupper. Gitte finder ud 
af dette. 
Gitte fortæller at Trine, pædagog, starter til marts som skal til 
skumfiduserne 
 
Fastelavn er fredag d. 9. februar i både børnehaven og 
vuggestuen. Der bliver sendt info på AULA. 
 

4.  
Frokostordning – dato for mødet? 
Hvem deltager fra bestyrelsen? 

 
Tirsdag d. 6. februar kl. 17.00 Nicklas og Stine deltager fra 
bestyrelsen. 
 
Vi drøfter i plenum fokuspunkter og hvad bestyrelsen hvad 
bestyrelsen kan tage med til mødet: 
 
Hvordan kan vi gøre frokostordningen endnu bedre. 
Vi har meget madspild 
Vuggestuen har ikke mad til de helt små, stavblender indkøbt 
men stadig ikke optimalt. 
Godt med smør selv 
Ønske om personaler er med til mødet – Gitte drøfter dette 
med Jesper 
Økonomi og kvalitet 
Eftermiddagsmad skal varieres mere – ofte kedelig og tørt 
Differentiering af vuggestuen og børnehave mad – forskel på 
hvad børn fra 0-3 og børn fra 3-6 spiser. 
Indsamle gode forslag og erfaring fra andre institutioner og 
del den med Solveig 
Tage ejerskab for madplanen, fortæl hvad vi gerne vil have 
Umiddelbart synes Solveig opgaven er stor og svær 
Hjemmebagte boller i stedet for købt brød 
Forslag om at det bliver eftermiddagsmadpakke i stedet for 
formiddagsmad. Så kan der serveres frugt om formiddagen. 
Der bliver drøftet et stk frugt med til frugtkurv - mulighed 
Madspildsordning 
 
 
Send mail til Nicklas hvis der er mere 
 
Referat fra mødet skal ud til alle efterfølgende. 
 
Der bliver stadig talt dårligt om frokostordningen ude blandt 
forældrene, men det svinger. 
Det er en blanding om børnene er sultne når de kommer 
hjem.  
Juridisk set kan vi ikke komme ud af aftalen med Brönk. 
Jesper og Michael har møde i næste uge omkring 
produktionskøkken. 
 
 
 
 



5. 
Forslag: Overbooking af dato. 
Bestyrelsesmødet rykkes i oktober 
til 9.10.24 

Vi holder fast i fastsat dato d. 2/10-24, men mødet starter 
først kl. 18.30-20.30. 
 

6.  
Drøftelse: Sukker/madpolitik 
Vedhæftet artikel til inspiration. 
Mette og Gitte har udarbejdet 
rammen og styrer processen for 
fælles udarbejdelse 

Madbibel/madpolitik for Børnenes By 
 
Artiklen som vi havde vedhæftet har været en god 
indgangsvinkel til den videre proces. 
Bestyrelsen blev delt i 3 grupper som arbejdede med ”hvad vil 
vi væk fra-hvad vil vi hen imod. 
Grupperne fremlagde kort for hinanden, hvad der var blevet 
talt om i grupperne.  
 
Mette og Gitte arbejder videre med materialet bestyrelsen 
udarbejdede og præsenterer et skriv for bestyrelsen til næste 
møde – som vi fælles kan tage udgangspunkt i og arbejder 
videre på. 
 

Evt. Der er indkøbt 2 postkasser. Vi bliver enige om at indkøbe en 
en postkasse mere, der bliver hængt papir og blyant, så 
forældrene kan skrive ved postkassen. Nicklas hænger dem 
op. 
Fællesfoto af bestyrelsen til næste møde, som skal hænge ved 
postkasserne. 
 

 

Børnenes By – Lindøalléen 77-79 – 5330 Munkebo 

www.børnenesby-munkebo.dk 

 


